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Acta de reunió de la Junta d’Escola Extraordinària de l’EPSEVG 
 
Núm. de sessió: 3/2017 
Data: 28 de setembre de 2017 
Hora d’inici: 12.53 h.   
Hora d’acabament: 13.47 h. 
Lloc: Sala d’Actes de l’EPSEVG 
 
Membres 
 
Assistents: 
 
Vila Martí, Frederic – PDI-A membre nat – President 
Miquel Masalles, Jaume – PDI-A membre nat – Secretari Acadèmic 
Alemany, Pilar – PAS electe  
Aliau Pons, Joan Josep – PDI-B membre nat 
Antonijuan Rull, Josefina – PDI-A electe  
Arnó Macià, Elisabet – PDI-A membre nat 
Baile Puig, Maite – PDI-A electe  
Blanqué Molina, Balduí – PDI-A membre nat 
Carbonell Ventura, Montserrat – PDI-A membre nat 
Casas Fernández, Bernardino – PDI-B electe 
Castell Balaguer, Joan Vicent – PDI-B membre nat 
Català Mallofré, Andreu – PDI-A membre electe 
Català Roig, Neus – PDI-A electe 
Delgado Catalàn, Eloi – Estudiant membre electe 
Díaz Boladeras, Marta – PDI-A membre nat 
Esteve Cusiné, Jordi – PDI-B membre nat 
Gallego Madrid, Valentina – Estudiant membre electe 
Gayà Suñer, Pere – PDI-B membre nat 
Hernández Gómez, Àngels – PDI-B electe 
Jodar Pérez, Dídac – Estudiant electe 
Llanas Parra, Xavier – PDI-A membre nat 
Magnusson Morer, Ingrid – PDI-B electe 
Martí Colom, Pau – PDI-B electe 
Martín Fuentes, Enric – PDI-A electe 
Martín Muñoz, Mario – PDI-A electe 
Massana Hugas, Imma – PDI-A membre nat 
Merenciano Saladrigues, Josep M. – PDI-B membre nat 
Moreno Lupiañez, Manel – PDI-A electe 
Morillas Varon, Rafael – PDI-B membre nat 
Musté Rodríguez, Marta – PDI-B membre nat 
Picas Barrachina, Josep Antón – PDI-A membre nat 
Ponsa Asensio, Pere – PDI-A electe 
Prat Tasias, Jordi – PDI-B membre nat 
Quiñones Ruiz, José Miguel – PAS membre nat 
Raya Giner, Cristóbal – PDI-B electe 
Raya Marcos, David – PAS electe 
Rivera Badillo, Andreina Mia – Estudiant membre electe 
Román Jiménez, José Antonio – PDI-B membre nat 
Ruiz Jové, Xavier – PAS electe 
Sánchez José, M. Antonia – PAS electe 
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Sánchez López, Sergi – PDI-A electe 
Sanz Murillo, Alejandro – Estudiant membre electe 
Simó Mezquita, Ester – PDI-A electe 
Solé Rovira, Joan – PDI-B membre nat 
Toro Maldonado, Irene – Estudiant membre electe 
Vidal Ferré, Rafael – PDI-A electe 
 
 
Excusats: 
 
Butí Papiol, Salvador – PDI-A membre nat 
Carmona Verdura, Natàlia – Estudiant membre nat 
Castany Térmens, Alba – Estudiant membre electe 
El Brak Ghailan, Ismael – Estudiant membre electe 
Guasch Murillo, Daniel – PDI-A membre nat 
Masip Bruin, Xavier – PDI-A membre nat 
Morillo Velázquez, Germán – PAS electe 
Papiol Vera, Emília – PDI-B membre nat 
Rovira Sancho, Roger - Estudiant membre electe 
Segalàs Coral, Jordi – PDI-A electe 
Sivatte Adroer, Maurici – PDI-A electe 
Soler Ruiz, Joan – PDI-A membre nat 
 
 
Absents: 
 
Font Mateu, Josep – PDI-A membre nat 
Gómez Gamero, Víctor – Estudiant membre electe 
Guasch Garcia, Josep – Estudiant membre electe 
Lin, Jian – Estudiant electe 
Macías Cárdenas, Marcos Antonio – Estudiant membre electe 
Moran Potes, John - Estudiant membre electe 
Perat Benavides, Ignasi – PDI-A electe 
Pinheiro Vidal, Arthur - Estudiant membre electe 
Roset Calzada, Lourdes – PDI-A electe 
Ruiz Vegas, Francisco Javier – PDI-A membre nat 
Trullols Farreny, Enric – PDI-A electe 
Ybern Carballo, Neus – PDI-B electe 
 
Convidats: 
 
Massagué Frigola, Mariona - Estudiant 
Olivé Duran, Joaquim - PDI 
 
 
Ordre del dia 

 
1.  Aprovació de l'acta de la sessió anterior (Doc 1/3-2017). 
2. Aprovació de la participació de l’EPSEVG en els estudis de Grau en Ciències i 

Tecnologies del Mar (CiTM) (Doc 2/3-2017). 
3. Torn obert de paraules. 
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Desenvolupament de la sessió 
 
Bernardino Casas, PDI-B membre electe - Demana explicacions del perquè de la 2a. 
Convocatòria d’una Junta d’Escola Extraordinària i que no s’hagi deixat afegir un nou 
punt de l’ordre del dia en la primera Junta d’Escola Extraordinària convocada. 
 
Frederic Vilà, Director membre nat – Explica que es va convocar una Junta d’Escola 
Extraordinària (JEE) el 21 de setembre de 2017 (amb una antelació de set dies) amb 
l’objectiu de tractar el punt de l’ordre del dia de “la participació de l’EPSEVG en els 
estudis de Grau en Ciències i Tecnologies del Mar (CiTM)”. Pel desconeixement 
fidedigne de la normativa, es va incloure també l’aprovació de l’acta de la sessió anterior 
i el torn obert de paraules. El dia 25 de setembre pel matí, el Director i el Secretari 
Acadèmic reben un email del Josep M. Merenciano, en representació del departament 
de Ciències de la Computació, demanant la inclusió d’un nou punt de l’ordre del dia a la 
Junta d’Escola Extraordinària ja convocada (JEE-3), per tal de “poder discutir i aprovar 
una declaració respecte a la situació preocupant que viu Catalunya actualment en 
general, i l’Alcaldessa de Vilanova en particular”. El Secretari Acadèmic li contesta per 
la tarda, que segons el Reglament de l’EPSEVG no veu factible la inclusió d’un nou punt 
de l’ordre del dia en una Junta d’Escola Extraordinària ja convocada i li proposa, seguint 
l’article 16.2b del Reglament, que recullin signatures i demanin la celebració d’una nova 
Junta d’Escola Extraordinària. El Josep M. Merenciano al vespre del dia 25 de setembre 
li escriu un nou correu al Secretari Acadèmic exposant que si que es poden incloure 
nous punts de l’ordre del dia en una Junta d’Escola ja convocada amb l’ordre del dia ja 
fixat, en base a un escrit de “preguntes freqüents (FAQs)” que hi ha en el web de 
Secretaris Acadèmics de la UPC. El Director explica que davant d’això es va posar en 
contacte amb Josep M. Merenciano i el va trucar per a donar-li explicacions. El dia 27 
de setembre al migdia, el Director va rebre de la seva secretària un escrit amb 14 
signatures (després va rebre un altre escrit amb 4 signatures més) de membres de la 
Junta d’Escola demanant fer una Junta d’Escola Extraordinària (JEE) pel dia 29 de 
setembre amb l’únic punt de l’ordre del dia de “Aprovació d’una declaració de la Junta 
d’Escola de l’EPSEVG respecte a la situació preocupant que viu Catalunya actualment, 
i de l’Alcaldesa de Vilanova en particular”. El Director i el Secretari Acadèmic van rebre 
del Josep M. Merenciano dues propostes del contingut que es pot debatre i aprovar en 
la JEE sol·licitada. El Director també exposa que com que els responsables de les 
declaracions aprovades per la Junta d’Escola són el President i el Secretari Acadèmic, 
es va procedir a preguntar pel tema a la Secretaria General de la UPC. La resposta de 
tot plegat, segueix dient el Director, no s’ha tingut fins aquest matí del dia 28 de setembre 
i hem obrat en conseqüència. Des de Secretaria General ens han contestat el següent: 

a) Les Juntes d’Escola Extraordinàries sols poden tenir un únic punt de l’ordre del 
dia i no és possible afegir-hi nous punts de l’ordre del dia amb posterioritat. 

b) És possible convocar la nova Junta d’Escola Extraordinària sol·licitada per a 
debatre i aprovar una declaració de la Junta d’Escola en el sentit que es 
demanava. En quan al contingut de les propostes a debatre l’únic que no 
permeten és el següent: “Oferir els espais de l’EPSEVG al Govern de la 
Generalitat de Catalunya per a què en faci l'ús que en cregui més convenient fins 
el dia 2 d'octubre”. 

 
Davant d’això, el Director explica que s’ha convocat amb urgència la nova Junta d’Escola 
Extraordinària del dia d’avui (JEE-4) amb hora d’inici a les 14.30 h. Segueix dient que el 
Reglament de l’EPSEVG estableix que les Juntes d’Escola Extraordinàries s’han de 
convocar en 48 hores d’antelació i això no ha estat possible, per com han anat els 
esdeveniments, però tot i això s’ha convocat avui mateix ja que el tema a tractar s’ha de 
fer en aquest moment si no ja no tindrà raó de ser. El que no es farà, tal com s’ha 



 

4 de 7 
 
 

explicat, és un torn obert de paraules en aquesta segona Junta d’Escola Extraordinària 
(JEE-4). 
 
El Director demana que si no hi ha cap opinió en contra dels membres de la Junta 
d’Escola procedirem a fer la segona JEE, un cop acabada la primera, encara que aquella 
no s’hagi convocat amb els terminis que ho diu el Reglament de l’EPSEVG. 
 
No hi ha cap opinió en contra i per tant es tira endavant la proposta. 
 
Josep M. Merenciano, Cap Secció D. 723, membre nat – Comenta que és cert que el 
Director el va trucar, però considera que tot plegat era molt senzill i des de la Direcció 
ho van fer complicat i hi van posar pegues. Afegeix que se li hauria d’haver donat una 
resposta a la sol·licitud que va fer d’incloure un nou punt a l’ordre del dia a la JEE. 
 
Per part de l’Equip Directiu se li respon que es va considerar de donar-li una resposta 
quan s’hagués rebut contestació per part de Secretaria General. I precisament la 
resposta s’ha donat ara en la Junta d’Escola. 
 
Jaume Miquel, Secretari Acadèmic, membre nat – Diu que en aquest moment no toca 
un torn obert de paraules i que s’ha de començar amb l’ordre del dia de la primera Junta 
d’Escola Extraordinària. 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior (DOC 1/3-2017). 

 
Pilar Alemany, PAS membre electe – Demana que s’haurien de fer les actes més 
curtes, ja que no s’hauria de reproduir la documentació que s’adjunta dins de l’acta, 
no pot ser una acta de 20 fulles. 
 
Jaume Miquel – Això es fa perquè tot el que es parla quedi en el seu context i no 
es posin frases soltes que puguin no tenir sentit. Es podria fer un estil d’acta molt 
resumit on només constés la data, l’hora d’inici, l’hora de finalització, el lloc de la 
reunió, els membres assistents, els membres excusats i els membres absents, 
l’ordre del dia, els acords que s’han pres i si algú demana que consti en acta la seva 
intervenció. Les actes fins ara es fan recollint les intervencions i el debat. La Junta 
d’Escola del 19/07/2017 va durar moltes hores ja que hi havia molts punts de l’ordre 
del dia a tractar, i per tant en va resultar una acta molt extensa. 
 
S’aprova per consens l’acta de la Junta d’Escola ordinària del 19 de juliol de 2017. 
 
 

2. Aprovació de la participació de l’EPSEVG en els estudis de Grau en Ciències 
i Tecnologies del Mar (CiTM) (Doc 2/3-2017). 

 
Frederic Vilà – Fa una breu explicació històrica, en la qual diu que a finals de juliol 
va rebre una trucada del Director de l’Escola de Camins, a qui des del Rectorat li 
havien encarregat el projecte d’elaborar aquests nous estudis de Grau en Ciències 
i Tecnologies del Mar (CiTM) i creia que l’Escola de Vilanova hi havia de participar. 
Per a que ens expliqui millor el contingut tecnològic d’aquests nous estudis he 
convidat al Joaquim Olivé, Director de SARTI. 
 
El Director a principis del mes de setembre va anar a una reunió a l’Escola de 
Camins que va tenir dues parts: la primera part a porta tancada amb el Director de 
l’Escola de Camins i la segona part es van reunir amb un representant de l’Escola 
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de Camins (ETSECCPB), amb un representant de l’Escola d’Agricultura de 
Barcelona amb seu a Castelldefels (ESAB), i per part de l’EPSEVG hi havia el 
Director de l’EPSEVG, el Joaquim Olivé, el Joaquim del Rio i també l’Spartacus 
Gomariz (EEBE). 
 
La UPC ja participava en un Grau en Ciències del Mar que portava la UB. Però 
donat que hi va haver un desacord entre el Rector de la UPC i el Rector de la UB, 
el Rector de la UPC va decidir posar en marxa un Grau en aquesta temàtica a la 
UPC però donant èmfasi a la component tecnològica, ja que hi ha estudiants que 
ho estant sol·licitant. Aquests nous estudis de Grau s’han d’entrar el VERIFICA el 
29 de setembre. L’Escola de Camins (ETSECCPB) ja ho té aprovat, l’Escola 
d’Agricultura (ESAB) encara no ho sabem i nosaltres hem d’aprovar, si ho creieu 
convenient, la participació en aquest Grau avui mateix. 
 
El Grau és de 4 anys (240 crèdits ECTS) amb una entrada total de 60 estudiants. 
Els tres primers anys (180 ECTS) es faran físicament a l’Escola de Camins però hi 
poden participar també professorat de les altres dues Escoles. En el quart any hi 
haurà 3 especialitats que s’impartiran a Barcelona, Vilanova i Castelldefels (30 
ECTS optatius distribuïts en 10 assignatures per a cada especialitat): 
 

- Ciències, Enginyeria i Gestió (Barcelona) 
- Tecnologies Marines Aplicades (Vilanova) 
- Biotecnologies i Acuicultura (Castelldefels) 

 
També hi haurà matèries de formació terminal d’especialitat de 30 ECTS (a realitzar 
en l’Escola on es fa l’especialitat), distribuïts en: 
 

- Pràctiques professionals (12 ECTS) 
- Treball Fi de Grau (18 ECTS) 

 
Els estudiants es repartiran equitativament 20 per a cada Escola i per ordre 
d’expedient acadèmic podran escollir quina especialitat volen fer. 
 
L’estructura del pla d’estudis del Grau en CiTM permetrà en el futur a l’Escola de 
Camins poder oferir la doble titulació: Ciències Ambientals i Ciències del Mar. 
 
En el títol s’ha afegit la paraula “Tecnologies” ja que d’aquesta queda legitimat que 
es pugui fer a la UPC i quedi així diferenciat del Grau que es fa a la UB. 
 
Joaquim Olivé, PDI convidat – Aquest estudis eren una aspiració de la UPC i de 
l’Escola des de fa 20 anys i estava en el pla estratègic d’aquells anys, però en 
aquella època no es va poder fer ja que no era una titulació que encaixava amb la 
UPC, i tampoc es permetia dissenyar la titulació que es volia. Des del 2015 es fa a 
la UB amb la participació de la UPC amb el grup del professor Sánchez Arcilla. 
L’enfocament que li dóna la UB és més teòric, i ara es pretén fer-ho a la UPC amb 
un enfocament més tecnològic. 
 
Des de l’Escola de Camins estan entrant la informació d’aquests estudis al 
VERIFICA. La data límit per entrar-ho és el 29 de setembre, per tant avui la Junta 
d’Escola ha de prendre la decisió de si l’EPSEVG vol participar-hi. Des de Vilanova 
s’ha col·laborat en les assignatures de química, empreses en les que treballem, i 
d’altres. 
 



 

6 de 7 
 
 

La intenció és començar a posar en marxa aquest Grau pel Curs Acadèmic 2018/19, 
es a dir el proper curs, per això es té aquesta urgència. 
 
Frederic Vilà – Per Vilanova és una oportunitat i els estudiants arribarien aquí a 
l’EPSEVG el Curs Acadèmic 2021/22, ja que farien els tres primers anys a 
Barcelona i el quart any ja vindrien a la nostra Escola 20 estudiants d’aquest Grau. 
 
 
1r. TORN DE PARAULES 
 
Pere Ponsa, PDI-A membre electe – Pregunta s’hi ha algun conflicte en el nom, 
hauria d’haver el nom Enginyeria? 
 
Bernardino Casas, PDI-B membre electe – Felicita la feina feta, ja que és important 
una nova titulació. En un futur hi haurà més docència d’aquest Grau per l’Escola? 
 
Manel Moreno, PDI-A membre electe – Quin és el percentatge de participació de 
l’Escola en la titulació del Grau en CiTM? 
 
Enric Martín, PDI-A membre electe – Estic totalment a favor de fer nous estudis de 
Grau, però aquest nou Grau ens ha vingut de sorpresa, ja que considero que és un 
Grau de l’Escola de Camins. La nostra Escola tindrà de l’ordre d’un 15 % de 
participació en el nou Grau i per tant ens tocarà només les engrunes del mateix. 
 
 
RESPOSTES 
 
Joaquim Olivé – Els que treballaran més són els de l’Escola de Camins. El rumor 
que corre és que la Generalitat actualment no deixa posar la paraula “Enginyeria” a 
nous estudis de Grau i d’aquesta manera és més fàcil la seva acceptació. Fer aquest 
nou Grau en l’àmbit científic però amb vessant tecnològica farà que estratègicament 
hi hagi més demanda. 
 
Frederic Vilà – Agraeix al Bernardino les felicitacions, però diu que això és mèrit de 
molts i sobretot dels Directors que l’han precedit i dels grups de recerca que estan 
treballant en el tema. 
 
En el passat, s’havia intentat fer la doble titulació d’Enginyeria Mecànica i 
d’Enginyeria Oceanogràfica, però finalment no es va poder arribar a res. 
 
El Director comenta que molt possiblement la implantació d’aquest nou Grau 
s’hauria de fer a cost zero. En aquesta línia afegeix que hi ha un document del 
Rector per la proposta de nous estudis de Grau que diu: 
 

- S’han de fer a cost zero. 
- Que hi hagin empreses que aportin diners de cara a les noves titulacions de 

Grau que es vulguin fer, i a més que aquestes titulacions han de tenir demanda. 
 
Joaquim Olivé – Diu que del tema del cost zero no se n’ha parlat, ja que és un 
tema una mica delicat. 
 
Frederic Vilà – Des de l’Equip Directiu es considera que el percentatge de 
participació de l’Escola en aquesta titulació serà de l’ordre 17,6 %, incloent les 
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assignatures dels professors de la nostra Escola que faran a Barcelona. Encara que 
ens hagi tocat poc, el Director considera que és una molt bona notícia. 
 
Aquest encàrrec no s’ha portat a Consell de Govern, ni tan sols a la Comissió 
Acadèmica del Consell de Govern, però encara queda un Consell per fer. 
 
2n. TORN DE PARAULES 
 
Andreu Català – Felicitats per la iniciativa. Creu que és molt positiu i si treballem 
ens pot obrir portes en el futur, per exemple a un Màster en CiTM. 
 
Dídac Jodar, estudiant membre electe – Considera que el Director agafa tots els 
Graus que li arriben. Pensa que no es promocionen prou els Graus d’Electricitat i 
Electrònica que ja tenim a la nostra Escola. 
 
Marta Díaz, cap de secció D. 732, membre nat – Possibilitats reals que sigui aprovat 
per l’AQU?. Penso que s’hauria d’emfatitzar més en la part mediambiental del Grau. 
El mòdul d’especialització, tal com es presenta, el veig molt pobre. 
 
Rafael Vidal, PDI-A membre electe – Demana que quan es tingui el document del 
VERIFICA es distribueixi perquè el PDI pugui valorar si hi vol participar en el Grau. 
 
RESPOSTES 
 
Frederic Vilà – Responent al Dídac diu que aquesta Junta d’Escola és pel tema del 
Grau en CiTM i el tema de la promoció es pot parlar en un altre moment. D’altra 
banda, quan es tingui el document del VERIFICA ja es distribuirà al PDI. 
 
S’aprova per consens. 
 
 

3. Torn obert de paraules. 
 

No hi ha petició de paraules. 
 
 
S’aixeca la sessió a les 13.47h. 

_____________________________________________________________________ 
 
El Secretari Acadèmic   Vist i plau 
  El President,  
 
 
 
 
 
Jaume Miquel Masalles   Frederic Vilà Martí 
_____________________________________________________________________ 
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